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Protokół Nr 50/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie w dniu 18 maja 2018 r. 
Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 

 

 

Ad.1. Otwarcie sesji.  

Obrady L sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Tyczynie o godz. 9.00 otworzył Adam Skowroń-

ski Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał radnych i zaproszonych gości.  

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) na sali znajduje się   

12 radnych (nieobecni Tomasz Chlebek, Anita Drążek, Ewelina Malak), co stanowi kworum 

niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Ad.2.  Ustalenie porządku obrad. 

Radni nie wnieśli wniosków ani uwag do porządku obrad. 

Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

4. Informacja o realizacji zadań za 2017 r. przez instytucje kultury.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

 ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Tyczyn za 2017 r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2017 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia IV Zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 

 Zagospodarowania Przestrzennego Gminy i Miasta Tyczyn. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2018 r. 

9. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

10. Sprawy różne, wolne wnioski. 

11. Zapytania i interpelacje. 

12. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 

13. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

14. Zakończenie sesji. 

Ad.3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

Do Komisji Wnioskowej zaproponowano radnych: Mieczysława Płonkę, Zdzisława Prokopa  

i Tadeusza Ruszla. 

Rada w obecności 12 radnych - 12 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach 

„wstrzym. się” – wybrała Komisję Wnioskową w zaproponowanym składzie. 

Ad.4. Informacja o realizacji zadań za 2017 r. przez instytucje kultury.  

- Dyrektor M-GOK Zofia Matys przestawiła „Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Tyczynie za rok 2017.” 

- Przewodniczący RM A. Skowroński poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia  

na posiedzeniu w dniu 15 maja br. wysłuchała „Sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Tyczynie za rok 2017.” 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

O godz. 9.20 na obrady dołączył radny Tomasz Chlebek. 

O godz. 9.25 na obrady dołączyła radna Ewelina Malak. 
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- Dyrektor MiGBP Alicja Kustra przedstawiła „Sprawozdanie z działalności Miejskiej i Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Tyczynie za rok 2017.” 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował, że Ko-

misja na posiedzeniu w dniu 15  maja br. wysłuchała „Sprawozdania z działalności Miejskiej  

i Gminnej Biblioteki Publicznej w Tyczynie za rok 2017.” 

Ad.5. Uchwała: w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Tyczyn za 2017 r. 

- Przewodniczący poprosił panią Barbarę Matułę Skarbnika Gminy o odczytanie opinii Regio-

nalnej Izby Obrachunkowej o złożonym sprawozdaniu.  

- Skarbnik Gminy, B. Matuła odczytała Uchwałę Nr 1/32/2018 z dnia 9 maja 2018 r. składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie wydania opinii o przed-

łożonym przez Burmistrza Tyczyna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 r.  

Skład orzekający RIO pozytywnie zaopiniował przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu 

za 2017 r. z uwzględnieniem uwagi zawartej w punkcie VIII uzasadnienia.  

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej T. Oleniacz odczytał opinię Komisji Rewizyjnej dotyczą-

cą rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Tyczyn za 2017 r. przyjętą na posiedzeniu Komisji w dniu 14 maja 2018 r.  

w głosowaniu  jawnym. Opinię przyjęto następującym stosunkiem głosów: za przyjęciem opinii 

5 głosów, przeciwko przyjęciu opinii 0 głosów, wstrzymujących się 0 głosów.  

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek, poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 15 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Tyczyn za 2017 r.  

w części dotyczącej właściwości Komisji. 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował, że Komi-

sja na posiedzeniu w dniu 16 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Tyczyn za 2017 r.  

w części dotyczącej właściwości Komisji. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 17 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Tyczyn za 2017 r. 

Następnie Przewodniczący RM otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania.  

- Radny T. Oleniacz zapytał na jakiej podstawie dokonujemy oceny stanu aktywów. 

- Skarbnik B. Matuła odpowiedziała, że po realizacji inwestycji przyjmujemy ją jako środek 

trwały, który podlega odpisom amortyzacyjnym. 

- Radny E. Malak zapytał jak wygląda ściągalność zobowiązań alimentacyjnych. 

- Skarbnik B Matuła odpowiedziała, że zobowiązania wobec budżetu z tytułu funduszu alimen-

tacyjnego wynoszą 1.934.445,43 zł, natomiast ściągalność  w 2017 roku wyniosła 52.667,00 zł. 

- Radny R. Fornal zapytał czy w 2017 roku Eko-Strug nie wykonywał żadnych inwestycji. 

- Prezes Z. Możdżeń odpowiedział, że nie było żadnych inwestycji, trwały prace przygotowaw-

cze – projekty. 

- Przewodniczący RM A. Skowroński powiedział m.in.:, że przedłożone sprawozdanie z wyko-

nania budżetu za 2017 r. otrzymało pozytywną opinię RIO, Komisji Rewizyjnej oraz komisji 

stałych Rady.  

Rok 2017 był dla gminy rokiem rekordowym  inwestycyjnie. Gospodarcze zadania wykonywane 

były ze środków własnych, środków zewnętrznych, powodziowych  i dotacji.  Uchwała budże-

towa na 2017 r. zakładała nakłady  inwestycyjne  na poziomie 12.087.526,69zł  tj. 23,66%   

planowanych wydatków, w tym 3.980.790,00 zł ze środków unijnych. Liczba mieszkańców 

Gminy w grudniu 2017 r. wynosiła 11.924 osoby.  
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Struktura dochodów w 2017 r. przedstawiała się następująco. Głównymi źródłami dochodów 

gminy są  dochody na finansowanie zadań własnych, subwencje i dotacje, oraz udziały   

w podatkach będących dochodem budżetu państwa (udział ten w 2017 r. przekroczył 9 mln zł). 

W strukturze dochodów najważniejsze są: dochody od osób prawnych, fizycznych i jednostek 

nie posiadających osobowości prawnej, subwencje oraz wydatki na rodzinę. 

Drugim podstawowym działem budżetowym są wydatki – wykonanie 53.613.330,00 zł.   

Niezmiennie od lat główną pozycją wydatków są wydatki bieżące (wynagrodzenia, wydatki 

statutowe, świadczenia, dotacje, obsługa długu), na które przeznaczono w 2017 roku 40.775.312 

zł, co stanowi 76,05 %   wydatków ogółem ( dużo niższy niż w latach poprzednich). Na mająt-

kowe wydatki (inwestycje) przeznaczono 12.838.018,19 zł tj. 23,94% ( prawie dwukrotnie wię-

cej w stosunku do lat poprzednich). Jeżeli przyjmiemy, że celem działania władz samorządo-

wych jest między innymi rozwój i modernizacja gminy, to zaznaczające się zmiany proporcji 

między wydatkami bieżącymi, a majątkowymi są korzystne.  

Struktura wydatków w 2017 r. wg  głównych działów klasyfikacji budżetowej: transport i łącz-

ność – ponad 6 mln, administracja publiczna – ponad 4 mln, oświata i wychowanie – ponad   

15 mln, pomoc społeczna+ rodzina – ponad 16 mln, gospodarka komunalna – prawie 4 mln.  

Realizacja inwestycji w 2017 r. osiągnęła wartość  prawie 13 mln zł ( wyższe o prawie 7 mln zł 

w stosunku do roku 2016).  

Następnie Przewodniczący RM przedstawił zestawienie nakładów inwestycyjnych w 2017 r. dla 

poszczególnych miejscowości. 

Dodał, że łącznie w 2017 roku zmodernizowano 9714 mb dróg gminnych, 2 790 mb chodników 

przy drogach powiatowych. Wybudowano10 502 mb wodociągów i 15 480 mb kanalizacji. 

Zadłużenie gminy w 2017 roku - odnotowano wzrost o ok. 4,67 mln w stosunku do 2016 r.  do  

kwoty 22 178 392,52 zł  co stanowi 44,41% zrealizowanych dochodów. 

Uwagi  wynikające z analizy sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017  rok: 

1. znaczny przyrost elementów infrastruktury drogowej i liniowej, 

2. bardzo duża ilość zadań inwestycyjnych zrealizowanych w ciągu roku – ponad 100, 

3. bardzo wyraźny wzrost dochodów (ponad 8 mln zł) i wydatków gminy ( ponad 11 mln zł)  

w stosunku do 2016 r., 

4. znaczny udział środków zewnętrznych,  zwłaszcza unijnych, w zrealizowanych zadaniach 

inwestycyjnych, 

Wydaje się, że w procesie rozwoju gospodarczego i społecznego gminy  warto: 

1. kontynuować  pozyskiwanie środków zewnętrznych na potrzeby inwestycyjne gminy, 

2. wykorzystywać potencjał społeczny mieszkańców, 

3. dokonać analizy stanu organizacji placówek instytucji kultury, uwzględniając znaczącą 

poprawę bazy lokalowej, 

4. w ochronie  zdrowia kontynuować działania adresowane do mieszkańców gminy w ramach 

profilaktyki zdrowotnej 

5. kultura fizyczna i sport – kontynuować modernizację boisk i zaplecza socjalnego, 

6. dokonać szczegółowej analizy skuteczności dotychczasowych form promocji gminy, 

Przewodniczący podziękował za współpracę z Burmistrzem i pracownikami Urzędu Miejskiego 

i zarządził głosowanie uchwały. 

Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podjęła 

uchwałę Nr L.358.18 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Tyczyn za 2017 r.  
 

Ad.6. Uchwała: w sprawie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2017 r. 

- Przewodniczący, poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Tomasza Oleniacza o odczy-

tanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenia absolutorium dla Burmistrza  Tyczyna za 2017 r.  
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- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, T. Oleniacz odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej doty-

czący absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2017 r. przyjęty na posiedzeniu  Komisji w dniu 

14 maja 2018 r. Wniosek przyjęto następującym stosunkiem głosów: za wystąpieniem   

z wnioskiem o udzielenie absolutorium głosowało 5 członków Komisji; za nie wystąpieniem   

z wnioskiem o udzielenie absolutorium 0 głosów; wstrzymujących się  0 głosów. Następnie 

Przewodniczący RM odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielnie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2017 r.   

podjętą  uchwałą Nr 1/6/2018 z dnia 15 maja 2018 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie. Skład orzekający RIO pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tyczynie  o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 

2017 r.  

- Przewodniczący poinformował radnych, że głosowanie uchwały w sprawie udzielenie absolu-

torium dla Burmistrza Tyczyna za 2017 r. odbywa się w sposób jawny, bezwzględną większo-

ścią głosów ustawowego składu Rady zgodnie z art.28a ust.2 ustawy o samorządzie gminnym, 

czyli przyjęcie uchwały o udzielenie absolutorium wymaga uzyskania takiej liczby głosów, która 

przewyższa połowę ustawowego składu rady.  

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

udzielenie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2017 r.  

Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”- podjęła 

uchwałę Nr L.359.18 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2017 r. 

Burmistrz J. Skotnicki podziękował  Radzie Miejskiej za udzielone absolutorium, oraz   

Kierownikom poszczególnych jednostek za współpracę. 

Ad. 7. Uchwała: w sprawie uchwalenia IV zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków   

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy i Miasta Tyczyn. 

- Inspektor Krzysztof Zawiła przedstawił projekt uchwały. Powiedział, że przystąpienie do   

sporządzania IV zmiany Studium dla ww. obszaru wynika z aktualnych potrzeb społeczno-

gospodarczych i konieczności dostosowania zapisów Studium do obecnych potrzeb i możliwości 

rozwoju gminy Tyczyn. Zakres ustaleń projektu IV zmiany Studium jest zgodny z art. 10 ustawy 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i rozporządzeniem Ministra Infrastruktury   

w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzenne-

go gminy. Powierzchnia obszaru objętego zmianą Studium w miejscowości Kielnarowa wynosi 

około 0,59 ha. Zgodnie z ewidencją gruntów obszar stanowi użytki rolne klasy III i użytek leśny 

klasy III co oznacza, że będzie wymagane wystąpienie o zgodę na zmianę przeznaczenia grun-

tów rolnych na cele nierolnicze i nieleśne, w rozumieniu przepisów ustawy o ochronie gruntów 

rolnych i leśnych, w ramach procedury zamierzonego sporządzenia miejscowego planu zagospo-

darowania przestrzennego.  

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował, że Komi-

sja na posiedzeniu w dniu 16 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie uchwalenia 

IV zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy  

i Miasta Tyczyn. 

Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podjęła 

uchwałę Nr L.360.18 w sprawie uchwalenia IV zmiany Studium Uwarunkowań i Kierun-

ków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy i Miasta Tyczyn. 

Ad.8. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2018 r. 

- Skarbnik Barbara Matuła przedstawiła projekt uchwały i jej uzasadnienie. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 17 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2018 r. 
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- Radny T. Chlebek zapytał kiedy będzie realizowany projekt programu rozwoju gminy Tyczyn, 

oraz z czego wynikają problemy z niedoszacowaniem kwot do przetargów na drogi. 

- Burmistrz J. Skotnicki odpowiedział, że program nie zawierał oddziaływania na środowisko, 

stąd konieczność zrobienia oceny oddziaływania na środowisko. W kwestii dróg nie jest to   

problem niedoszacowania, a praw  rynku – wykonawcy mają duże obłożenie i windują ceny. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Rada w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podjęła 

uchwałę Nr L.361.18 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2018 r. 

Ad.9. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

- otrzymaliśmy promesę na drogi powodziowe, 

- pani Wojewoda wydała pozytywną opinię w sprawie przyłączenia Matysówki do Rzeszowa, 

- odbył się przetarg na drogę Hermanowa Czerwonki boczna, 

- odbył się przetarg na drogę powiatową w Matysówce, 

- ogłoszono przetarg na projekt drogi wojewódzkiej nr 878, 

- prowadzone są rozmowy ze spalarnią śmieci dotyczące ceny spalania, 

- została przyjęta 3- letnia taryfa na wodę i ścieki przez Wody Polskie, 

- zostały zatwierdzone arkusze organizacyjne dla szkół, 

- odbyło się spotkanie z rodzicami dzieci w sprawie przeniesienia części uczniów do budynku 

przy ul. Grunwaldzkiej – ostatecznie klasy 6,7 i 8 szkoły podstawowej i 3 gimnazjum będą się 

uczyć w tym budynku, pozostali w budynku przy ul. Pułanek, 

- odbyło się spotkanie z prezesem firmy „SILVER”,  

- jest inicjatywa utworzenia w SP w Tyczynie sekcji tenisa stołowego, 

- odbyły się obchody 70 – lecia MiGBP w Tyczynie, 

- przez Tyczyn przebiegała trasa ultramaratonu rzeszowskiego, 

- SP w Tyczynie organizuje konkurs z okazji 100 – lecia odzyskania niepodległości. 

Ad.10. Sprawy różne, wolne wnioski. 

- Radny T. Chlebek  zapytał o aplikację mobilną, kiedy będzie można z niej korzystać i jakie 

będzie mieć funkcje. 

- Informatyk UM Marcin Jarosz powiedział, że na stronie www.tyczyn.pl jest ikona, za pomocą 

której można ściągnąć aplikację mobilną. Przy pomocy tej aplikacji będzie można otrzymywać 

powiadomienia, dotyczące stanu załatwienia sprawy, zbliżającego się terminu płatności. 

Ad.11. Zapytania i interpelacje. 

Brak. 

Ad.12. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji.  
Odpowiedzi na wnioski przekazane zostały na piśmie. 

Ad.13. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

Brak wniosków. 

Ad.14. Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Adam Skowroński    

o godz. 12.00 zamknął L sesję Rady Miejskiej w Tyczynie.  

 

 

Protokołowała:  

Joanna Włoch-Dłurzej 

 

 

 

Przebieg obrad z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 18 maja 2018 r. zarejestrowany został 

na nośniku elektronicznym (płyta CD) – dostępny w biurze rady.  

http://www.tyczyn.pl/

